
Side 1 af 7 

 
 

 
AUNING SKOLE  

 

REFERAT 
SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Tirsdag 27. september 2022 kl. 18.00-21.00 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

  

Deltagere: 
 
Forældrevalgte: Morten Kirkegaard Jensen, Tommy Larsen, Mette Fomsgaard, Heino Ydegaard, 

Helene Hastrup, Thomas Bang og Søren Blach 

Medarbejderrepræsentanter: Karina Axelsen & Birgitte Brix 

Repræsentant fra ungdomsuddannelse: Bo Nørregaard Jensen – Viden Djurs 

Repræsentant fra lokalt foreningsliv: Vakant 

Elevrepræsentanter: Oliver Feldskov & Simon Bjerregaard Schunk 
 
Ledelse: Anne Illeborg & Lissi Pedersen  
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DAGSORDEN 
Mødeleder : Søren Blach 

Referent : Lissi Pedersen 
 

 
Sagsfremstilling 
orientering (O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

 
Tid og 
ansvarlig 

 
Indhold 

 
Beslutning 
Hvem gør hvad og 
hvordan? 

 
1. 

 
Godkendelse af dagsorden (B)  
Her meddeles hvis der er ønske om 
underpunkter skrevet ind under evt. 

 
2 min 
 
Alle 
 

 
Afbud fra Tommy. 

 

 
2. 

 
Budget 2023 

 
10 min 
AI 

 
Status på Budgetprocessen og Budget 2023.(bilag) 
 
Fra Helene 
 
Vi afventer de konkrete udmeldinger. 

 

 
3. 

 
Besparelser – Strøm & Varme 

 
10 min 
SB & AI 

 
Status på aktuelle priser og aftaler vedr. el og varme (bilag) 
Forventet merbrug i 2023 på 400.000 kr. på el. 
Vedr. varme, så forventes også en stor stigning. 
Aktuelle besparelsesområder: 
ECA-ordning (kun lys i lokaler, når der er personer) 
Strømskabe til IT (tidstyring) 
Tidstyring af gangbelysning. 
Jørgen og skolens servicemedarbejdere arbejder lige nu med for-
slag til konkrete tiltag, som kan give besparelser. 
Skoleforvaltningen har i går efterlyst idéer til, hvilke besparelsestil-
tag, der kan være nyttige. Det er pt. endnu ikke et krav om 19 gra-
der i alle lokaler. Vi afventer en evt. fælles udmelding fra skolefor-
valtningen snarest. 
Vi er klar til at afprøve en temperatursænkning i en periode som 
forsøg. Konkret skal vi vurdere, hvad der giver mening og hvor. 
Hvordan kan vi generelt og bedst muligt håndtere de forventede 
prisstigninger? 
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4. 

 
Samarbejde Nord 

 
5 min 
MK 

 
Morten fortæller, at samarbejdet med skolebestyrelsen i Børneby 
Nord har været sat lidt på stand by. Morten arbejder på at få et nyt 
møde i stand forventeligt i forbindelse med dialogmødet d. 9. nov. 
På lederplan har vi en aftale om 4 årlige møder, hvor vi samstem-
mer og drøfter fælles interesseområder og samarbejdsmulighe-
der, elevovergange, IT, m.m. 
Morten afklarer det videre samarbejde på skolebestyrelserne med 
formanden. 
 

 

 
5.  

 
Nyt fra skoleledelsen 

 
20 min 
AI 

 
Vi har d. 20. september holdt en varslet brandøvelse. Alle var på 
plads på under 10 min. 
Brand- og evakueringsplanen blev herefter endeligt godkendt af 
skolebestyrelsen. Herefter følger en uvarslet øvelse.  
Eleverne gør opmærksom på, at ikke alle kunne høre klokken.  
 
I disse uger foregår der en evaluering af ledelse på alle niveauer i 
Skole- og Dagtilbudsafdelingen.  
 
Vi opretter snarest 1 ekstra specialklasse. Der er pt. udsendt stil-
lingsopslag til en lærer og en pædagog. Der er første samtale d. 
6. okt. 
 
Der er i denne uge ansættelsessamtaler om den ledige lærerstil-
ling i modtagelsesklasserne. 
 
Til lykke til Karina Axelsen, som i går blev ansat som afdelingsle-
der i grundskolen og Læringscenteret. Der kommer snarest et stil-
lingsopslag på den lærerstilling, som Karina forlader. Desuden 
skal Karina erstattes i skolebestyrelsen.  
 
Vi håber meget på, at den nye indskolingslegeplads kan blive ind-
viet onsdag d. 5. okt. 
 
Vi forventer at den nye skolefilm om Auning skole generelt er fær-
dig snarest. Skolebestyrelsen vil modtage linket, så snart det er 
færdigt. 
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Kostpolitikudvalget har holdt sit første møde i dag. Kantinelederen 
har uddybet principperne bag madproduktionen. Fremover vil den 
ugentlige madplan blive tilføjet noter med kostkvaliteter. Det kom-
mer også senere på hjemmesiden. 
Desuden laver kantinen på opfordring forsøg med at fjerne de 
sukkerholdige produkter i automaten.  
Udvalget arbejder videre med sagen til næste møde. 
 
Årshjulet er netop rettet til og udsendt til orientering. 
 

 
6. 

 
Lejrskole koncept 

 
15 min 
HY & AI 

 
Heino og Anne fremlagde deres arbejde med ”Drejebog for over-
natning”. (bilag udsendt) Drejebogen er lavet med det formål at 
lette forældrerådene i at planlægge og gennemføre en skoletur 
med overnatning supporteret af klassens lærere i undervisningsti-
den.  
Skolebestyrelsen tilkendegiver, at drejebogen virker rigtigt godt i 
praksis. Skolebestyrelsen ønsker et overblik over den faktiske 
pris. Det er vigtigt, at alle elever i en klasse kan deltage.  
Overnatning og placering af undervisningen i andre rammer kan 
være meget givende for undervisningen og fællesskabet i klassen. 
 
Hvordan kan vi få drejebogen til at leve? 
 
Skolebestyrelsen udsender forslaget til alle nuværende forældre-
råd via Aula. Helene laver udkast til følgetekst. 
Helene og Heino indkalder de nuværende forældreråd til et kort 
INFO-møde i november. Planen præsenteres her. 
 

 

    
 

 

     

 
7.  

 
Præsentationsvideo - bestyrelse 

 
10 min 
HY & SB 
 

 
Forslag til drejebog til den nye video, som skolebestyrelsen øn-
sker at indspille for at præsentere sig selv, fremlægges. Der er 
max. 30-45 sek. pr. indslag pr. deltager. Heino og Søren laver en 
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liste over relevante stikord og udsender til de øvrige forældrere-
præsentanter. 
Hver især laver egen optagelse og sender til Simon og Oliver, 
som redigerer videoen endeligt. Deadline for optagelsen er d. 25. 
oktober til næste møde. 
 

 
8.  

 
Meddelelsesbog 

 
15 min  
AI 

I skolens Pædagogiske Udvalg (PU) har vi drøftet forskellige for-
slag til, hvilken form meddelelsesbogen kan have (den skal være 
skriftlig og indeholde et fokus på dansk og matematik og elevens 
alsidige udvikling samt link til uddannelsesplanen for 8. og 9. år-
gang.) I dialogen med hjem, elev og skole aftales der kun et fo-
kuspunkt for hvert område. I lederteamet har vi lavet en aftale 
med vores IT-leverandør EasyIQ om udvikling af en konkret Au-
ning skole prototype. Prototypen ledsages af et forventningsdoku-
ment til personalet: https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evalue-
ring-og-skoleudvikling/meddelelsesbog  
Meddelelsesbogen er et dialogværktøj. 
Personale og ledelse arbejder videre med meddelelsesbogen på 
den pædagogiske dag for det pædagogiske personale lørdag d. 8. 
oktober kl. 9-15. 
Skolen sender et link til prototypen, når den er klar. 
 

 

     

 
9.  
 

 
Antimobbe strategi 

 
10 min 
AI 

 
Drejebogen til en antimobbe-strategi blev kort fremlagt.  
Skolebestyrelsen udtrykker stor anerkendelse for materialet, som 
blev tilrettet let. 
 

 

 
10. 
 

 
Skoleudviklingssamtaler 

 
10 min 
AI 

 
De tidligere ”dialogmøder” er nu af Undervisningsministeriet ud-
skiftet med ”skoleudviklingssamtaler”, som tager udgangspunkt i 
en samlet drøftelse af alle skolens relevante data om elevernes 
læring og trivsel. (Nationale tests og national trivselsmåling). 
Skoleforvaltningen indsamler de samlede data om Auning skole 
I ledelsen vil vi gerne fortsat have fokus på læsning og matematik, 
elevernes læringsoptimisme og ”Fællesskaber for alle”. Skolens 
ledelse har første arbejdsmøde med skoleforvaltningen om det vi-
dere arbejde d. 7. nov. Skolebestyrelsen ønsker løbende at blive 
informeret om arbejdet. 

 

 
11.  

 
Nyt fra bestyrelsesformanden (O) 

 
5 min 

  

https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/meddelelsesbog
https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/meddelelsesbog
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Orientering om aktuelle sager 
 

MKJ Status vedr. samarbejdet med Børneby Nord og det kommende 
Kontaktudvalgsmøde med Børne- og Ungdomsudvalget d. 9. nov. 
 

 
12 

 
Nyt fra elevrådet (O) 
Orientering om aktuelle forhold. 
 

 
5 min 
OF SBS 

Det årlige elevrådskursus holdes onsdag d. 5. okt.(for elevråde på 
mellemtrin og udskoling på Auning skole) 
 
Der skal vælges repræsentanter til NFE (Norddjurs Fælles Elev-
råd) 
 
Eleverne i udskolingen glæder sig til den kommende event ”Løb 
for Livet” d. 13. og 14. okt. (med overnatning på skolen) 
 

 

 
13 

 
Nyt fra medarbejder- 
Repræsentanterne (O) 
Orientering om aktuelle forhold 
 

 
5 min 
BB 

TR fortæller, at nogle personaler lige nu er pressede af, at nogle 
årgange eks. har store klasser og små klasselokaler. Alle er ind-
stillede på at hjælpe hinanden og eks. udnytte skolens ressource-
håndbog noget mere. 
 
De nye 10 lærerstuderende har haft deres første praktikdag på 
skolen i dag. De fortæller, at de oplever sig godt modtaget. De til-
knyttes 6., 7. og 8. årg. (primært dansk) 
 

. 

 
13 

 
Den gode historie (B) 
Hvilken god historie / fakta ønsker 
vi at fortælle. 

 
5 min 
 
 
 

 
Helene har nu adgang til skolebestyrelsens Facebookside... 
 
Drejebogen for overnatning og kontakt til forældrerådene. 
 
Ansættelse af ny afdelingsleder. 
 

 

 
15 

 
Eventuelt 

 
5 min 
Alle 
 

Hvem ønsker at deltage i en workshop d. 1. november kl. 13-17 
vedr. ”Fremtidens Udskolingspolitik”? (Morten og Mette) 
 
Helene har undersøgt, hvordan vi kan få solformørkelsesbriller til 
d. 25/10 Helene har gode kontakter, således at skolen kan nøjes 
med at betale 2,50 kr. pr. brille. Det køber vi.  
 
Næste møde: Se årshjulet! 
                       Videofilm 
 
Afbud fra Lissi til kommende møde. 
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 Mødedatoer 2022/2023 
 
30.08.22 
27.09.22 
25.10.22   Videofilm   
29.11.22:  Skoleudviklingssamtaler f.f. 
31.01.23 
28.02.23 
28.03.23 
25.04.23 
30.05.23 
20.06.23 

   

 


